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摘要：

      本文对广西大厂矿田拉么矿区内出露的酸性侵入岩和矿石进行了精细的年代学研究，分别获得龙箱盖含斑黑云母花岗岩锆石原位SHRIMP U

Pb和全岩Rb Sr等时线年龄为94±4Ma（95%可信度）和98.6± 1.9 Ma（95%可信度），矽卡岩成矿期锌铜矿石中石英矿物Rb Sr等时线年龄

为98.6±6Ma（95%可信度）。上述测定结果表明，拉么锌铜多金属矿床的成矿年龄与相关岩体的成岩年龄接近，均形成于早白垩世晚期。
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Abstract:

      This article presents the precise chronology study on the acid intrusive rocks and mineralization in the Lame ore 

deposit of Dachang ore field in Guangxi using different isotopic datings. SHRIMP U Pb in situ zircon age of phenocryst

bearing biotite granite is 94±4Ma (with 95% credibility), whole rock Rb Sr isochrone age of that is 98.6±1.9Ma (with 95% 

credibility), and quartz Rb Sr isochrone age of zinc copper ore during skarn mineralization is 98.6±6Ma (with 95% 

credibility). These results indicate that mineralization age of the Lame zinc copper ore deposit is consistent to the 

lithogenesis age of correlated plutons, both at the late stage of Late Cretaceous Epoch.
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